
Den 25. mar. 2019 kl. 09.25 skrev Tina Bilet Steffensen <tbi@horsens.dk>: 

Hej Mattias, 
 
Jeg er ansat på ASV Horsens og arbejder som ordblindevejleder, koordinator og underviser for 
voksne ordblinde med sammensatte vanskeligheder. Jeg underviser desuden voksne med 
andre typer læsevanskeligheder og koordinerer undervisningen for holdene. 
  
Jeg taler ofte med EGU og UU i forhold til visitering af unge 18-25 årige, som mangler dansk 
og matematik for at komme frem til 9.kl.niveau. 
Der er mange uafklarede spørgsmål i forhold til FGU´en og specialskolernes muligheder for at 
udbyde undervisning fra næste skoleår. 
ASV underviser unge og voksne med psykiske og kognitive vanskeligheder og i min afdeling 
altså også med læsevanskeligheder. Borgerne i læseafdelingen er, som udgangspunkt, 
normaltbegavede. 
  
Kursisterne har haft mange udfordringer i livet, men fælles for dem er, at de ikke magter 
skoler med mange kursister og megen tumult. 
De kan heller ikke leve op til et krav om 37 timer eller en FGU, der skal gennemføres på to år.. 
  
UU og EGU har naturligvis et ønske om at kunne henvise til os efter sommerferien, da de ser 
udfordringer for de unge mennesker, som jeg har beskrevet ovenfor. 
Jeg har fået oplyst, at ministeriet i denne tid drøfter specialskolerne muligheder for fortsat, 
altså fra august, at kunne udbyde FVU-undervisning, OBU-undervisning samt give en 
håndholdt undervisning, der kan føre frem til niveau G for de 18-25 årige. 
  
Jeg har en opfattelse af, at du er og har været kraftigt involveret i arbejdet med FGU-
reformen. Jeg har derfor valgt at sende mine overvejelser til dig. Jeg håber, at jeg har sendt til 
den rigtige? 
Du er velkommen til at ringe til mig, hvis du gerne vil høre mere 
God dag ! 
Kh 
Tina Steffensen 
konsulent 
ASV Horsens 
24907787 
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